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Dagsorden Referat 
1. Godkendelse af dagsorden Dagsordenen tilføjes et punkt 5. Efterfølgende punkter rykkes. 

 
Nyt punkt 9 under lukket punkt: opfølgning på beslutning på MR 
den 18.6. vedr. driftsbevillingsansøgning.  
 
Dagsorden godkendt med ovennævnte tilføjelser. 

2. Jacqueline stopper. I den 
forbindelse er der udarbejdet 
en vakanceplan for 2. halvår. 
(bilag) 

I forbindelse med Jacquelines sidste gudstjeneste den 15.9. 
flyttes kirkekaffen ned i sognegården, hvor vi siger farvel til 
Jacqueline.  
 
Mark foreslår efter samtale med provsten, at vi påbegynder 
udarbejdelse af et stillingsopslag, så vi er klar, når der er grønt 
lys til opslag af stillingen. Konkret: FU udarbejder et udkast.  
 
Der rettes henvendelse til biskop mhp. hurtig ansættelse, da 
menighedsrådet finder nuværende situation utilfredsstillende. 

3. Svar fra biskop vedrørende 
ændring af liturgi (jf. 
beslutning på MR november 
2023). Bilag med svar fra 
biskop af 18.6. 

 
Præsterne udarbejder et 
svarudkast til menighedsrådet 

Præsterne udarbejder et svarudkast til næste 
menighedsrådsmøde. 

4. Statistik for Herfølge Sogn 
lægges på hjemmesiden. 

Den sidste statistik er lagt på vores hjemmeside og kan ses via 
dette link: https://www.xn--herflgekirke-yjb.dk/herfolge-kirke-og-
kirkegard/herfolge-sogn 
 
De lægges på løbende. 
 

5. Kvartalsrapporten for Q2-
2024– følgende vedlægges: 

 
 Kvartalsrapporten stedkode 1, 2 

og 3 (Herfølge MR, FISK, 
Regnskabsfunktionen) 

 Kommentarer til 
kvartalsrapporten 

 Budgetformålsudskrift afgrænset 
til kun stedkode 1, Herfølge MR 

 Anlægsoversigt 
 

Kassereren gennemgik kvartalsrapporten. 
 
Kvartalsrapporten for 2. kvartal blev godkendt. 

Menighedsrådsmøde den 20. august 2024 
kl. 17.30 

Herfølge Sognegård, Store Sal 
Formand: MJ                                  Blad nr. 76 



Bilag udsendt den 15.8.24 
6. Menighedsrådsvalg 2024 
 
Valginfo: 
Valgbestyrelsen: Søren, Hans og Sisse.  
Anne Lise fra administrationen 
29.2.24: Provstivalgsvalgmøde på Lille 
Syd, Herfølge 
14.5.24 valgorienteringsmøde kl. 19, 
Sognegården 
(18.6.24: Åben kirke kl. 19,30) 
17.9.24: Valgforsamling Sognegården kl. 
19 

Sisse, formanden for valgbestyrelsen orienterede. 
 
Der mangler tre medlemmer samt suppleanter. 
 
Forslag: Alle menighedsrådsmedlemmer må meget gerne 
medbringe en person hver især. 
 
 

7. Kort nyt fra: 
  
a. Formanden/ kontaktpersonen 
 
b. Præsterne 
 
c. Menighedsplejen 
 
d. Medarbejderne 
 
e. Kassereren 
 
f. Aktivitetsudvalget  
- kirkesiden 
 
g. Kirke- og kirkegårdsudvalget 
- kirkeværgen 
 
h. Arbejdsgrupperne 

 
 
a) Menighedsrådsformanden/kontaktpersonen: 
 Formandsmøde den 27.8.24 med bl.a. fælles kalkning og 

fælles annoncering/kommunikation på dagsordenen. Det 
sidste drejer sig om et fælles indstik på 16 sider i Køge 
onsdag med annoncer, fælles webplatform på ChurchDesk i 
provstiet, assistance til FB og kommunikation, fælles ansat 
kommunikationsmedarbejder. 
 

Formål med et fælles kommunikationsprojekt over 3 år: 
At Folkekirken i Køge provsti fremstår synligt med sine tilbud og 
aktiviteter 
At udvikle kommunikations- og annonceringspotentialet for 
menighedsrådene i provstiet 
At støtte op omkring mindre menighedsråds 
kommunikationsarbejde 
At uddanne og udvikle den fælles og den lokale 
kommunikationsindsats 
At Folkekirkens mindre synlige aktiviteter fremstår mere tydeligt 
for folk i Køge kommune/Køge provsti 
At kommunikere ud til nye målgrupper med Folkekirkens tilbud og 
muligheder 
At tilbud synliggøres på tværs af sognegrænser 
At Folkekirkens tilbud på IT/webplatform koordineres og 
synliggøres med en samlet oversigt 
 
Sisse og jeg har deltaget i et første møde om sagen, og vi 
anbefaler, at Herfølge Kirke bakker op. 
 
Fælles kalkning må afvente behandling på formandsmødet. 
 
 Budgetsamråd den 5.9.24 hvor vores forslag om øgede 

driftsmidler og renovering af Sognegården behandles. 
 Henvendelse om muslimsk gravpladsafsnit på Herfølge 

Kirkegård: 
 
Mit navn er Yakup Pelit, og jeg skriver til jer med en idé, som jeg håber, I vil 
overveje. Jeg henvender mig som repræsentant for den lokale muslimske 
menighed, der ønsker at samarbejde med jer om at få etableret et 
dedikeret område til muslimske gravpladser på jeres kirkegård. 
Yakup Pelit, Køge Tyrkisk Kultur Forening.  
 
FU indstiller, at vi ikke kan imødekomme ønsket, da vi ikke 
ønsker Herfølge Kirkegård opdelt i religiøse sektioner, men at alle 
er velkommen til at blive bisat på Herfølge Kirkegård. 
 
 Der arbejdes fortsat med at få afsluttet regnskabet for 

renoveringen af Præstegården. 
 Der er indkaldt til møde i ”kaffegruppen” tirsdag den 27.8. kl. 

13 med henblik på en reetablering efter Hanne er stoppet. Alle 



der kender nogen, der kunne være kandidater til gruppen, må 
gerne henvise til dette møde. 

 Vi er kommet godt igennem sommerperioden uden problemer.  
 Åbent Hus i Sognegården (Ulla og Mark) i forbindelse med 

valget den 15.8. Der kom en, men det gav flot presseomtale i 
avis og FB.  

 Åbent Hus i Blomsterlauget, der mangler frivillige fredag den 
16.8. kl. 10.30 – 12. Der kom ingen, men fin omtale på FB og 
hyggeligt for de frivillige. Både Susanne og Inge kiggede forbi.  

 NB næste menighedsrådsmøde den 24.9.24 begynder kl. 17 
grundet sammenfald med andet møde. 

 
b) Præsterne: 
 Præsterne har lagt en fin vakanceplan med positiv hjælp og 

støtte fra Susanne (præst i Sædder) samt andre præster fra 
Boholte, Bjæverskov og Køge. De er fortrøstningsfulde, men 
med tilbageholdenhed med tilstedeværelse ved diverse 
arrangementer. 
Salon-arrangement skydes til foråret. 
Der er ansat en konfirmandunderviser (Kamilla Skands). 

 Præster deltager i Herfølgedagen. 
 Tingstedet har genoptaget gudstjenesterne, gerne med et 

frivillighold, der kan hjælpe. Udstyrsmæssigt mangler de nye 
salmebøger samt et lydanlæg, der kan anvendes. 

 Familiegudstjenester fortsætter. 
 Inger starter tirsdage som personregisterfører/kordegn på 

kirkekontoret. 
 
c) Menighedsplejen: 
 Maduddeling starter september samt juleuddeling og juleaften 

på Lille Syd. 
 Tilbud for børn i Herfølge i efterårsferien: skov/kunst på åsen. 
 
d) Medarbejderne: - 
 
e) Kassereren: - 
 
f) Aktivitetsudvalget, herunder kirkesiden: 
Formand Sisse orienteret om efterårets mange aktiviteter som så 
småt går i gang. Se hjemmeside for mere information. 
 
Herfølgedagen er planlagt af Lise, Lillian og Sisse med temaet 
grøn kirke. 
 
Mulighedernes marked 6/10 med skovkirkegården som tema. 
 
Sankt Hans havde i år udfordringer med bål og skrald. 
 
Kirkesiden er på vej. Der er meget materiale og deadlines er 
meldt ud. 
 
g) Kirke- og kirkegårdsudvalget, herunder kirkeværgen: 
Formand Inge-Lis orienterede om det seneste møde i udvalget. 
 
Forslag til opstilling af lysskulptur i skoven, jf. runddelt papir. 
Menighedsrådet kommer med tilbagemelding på næste møde. 
 
Tak til Ole for hjælp med udgravning af dræn ved Billesborgvej. 
 
h) Arbejdsgrupperne:  
Kirkearbejdsgruppen er i gang med søgning af midler til 



forprojekt. 
 
Flaglauget har holdt generalforsamling med tilføjelse af endnu en 
flagdag (kronprins Christian). 
 
Ny pilgrimstur på vej. 
 
Blomsterlauget laver alterbuketter året rundt, undtagen 
december måned. Der er behov for flere medlemmer! 
 
Reklame for provstidagsgudstjeneste samt kirkehøjskolen. 

Evt.  - 
8. Lukket punkt: 
Indstilling fra Kirke- og 
kirkegårdsudvalget vedrørende 
valg af tilbud om bygning af ny 
garage. Bilag 
 

 

9. Lukket punkt: 
PU ønsker eksempler på indhold 
af evt. stillingsopslag jf. 
beslutning under pkt. 8 den 
18.6.24. Forslag: FU fremsender 
materiale til PU til behandling 
den 5.9.24. Godkendt. 
 

 

 


